

专题一 历史社会学:制度与伦理

应 星

1 军事发包制

孟庆延

34 思想、风俗与制度:陈寅恪史学研究的社会学意涵

李松涛

63 哀敬两尽:从"君视大敛"看君臣、父子伦理的情感 内涵

专题二 国家治理:合作、产业与技术

张 静

91 互不信任的群体何能产生合作 ——对 XW 案例的事件史分析

颜燕华

112 正宗与时变:基于安溪铁观音的产业治理与生产 实践研究

陈天祥 徐雅倩

- 137 技术自主性与国家形塑
 - ——国家与技术治理关系研究的政治脉络及其想象

吴 越

169 "宗教礼物论"的可能性:礼物与宗教的内在联系

曾旭晖 李奕丰

190 变迁与延续:中国家庭代际关系的类型学研究

柳建坤 张云亮

- 213 方言能力与流动儿童的学业表现
 - ——来自中国教育追踪调查的证据

执期编辑: 冯莹莹



Chinese Journal of Sociology (Bimonthly)

Vol.40 | No.5 | Sept 20th, 2020

Ying Xing

1 Military Subcontract

MENG Qingyan

34 Thought, Custom and Institution: The Sociological Implication of Chen Yinque's Historical Research

LI Songtao

63 Sorrow and Respect Thoroughly Expressed: Examining the Emotional Connotation of Monarch-Officials and Father-Son Relationship Through an Analysis of "Jun Shi Da Lian"

ZHANG Jing

91 Can Groups without Trust Cooperate with Each Other? An Analysis of the Event History of the XW Case

YAN Yanhua

Authenticity and the Logic of Change: A Study of Industry
Governance and Production Practice based on the Case of
Anxi Tieguanyin

CHEN Tianxiang XU Yaqian

137 Technology Autonomy and State Molding:Political Venation and Imagination of the Relationship Between State and Technical Governance

WU Yue

169 A Potential "Religious Gift Theory": The Intrinsic Connection Between Gifts and Religion

ZENG Xuhui LI Yifeng

190 Change and Persistence: Typology of Intergenerational Relations of Chinese Family

LIU Jiankun ZHANG Yunliang

213 Dialect Ability and Academic Performance of Migrant Children—Evidence from the China Education Panel Survey

Executive Editor: FENG Yingying